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SLOVO STAROSTY OBCE 

BUDUJEME SPORTOVNÍ PARK 

Již v dřívějších vydáních obecního 
zpravodaje jsem vás informoval 
o záměru obce vybudovat na louce 
u Výletiště tematické odpočívadlo, 
připomínající železniční vagon. Tento 
záměr je inspirován trasou bývalé 
železnice z Kuřimi do Veverské 
Bítýšky. Kolejiště, které jsme získali od 
ČD za šrotovou cenu, jsme měli již půl 
roku uskladněno v zemědělském 
družstvu. Další součástí odpočívadla 
jsou originál železniční dvoukolí, na 
která jsme čekali o trochu déle. 
Nakonec vše dobře dopadlo a my jsme 
si je mohli vyzvednout u ČD v České 
Třebové. V 16. týdnu zaměstnanci 
obce umístili na připravený základ 
desetimetrové kolejiště, na které byla 
dvoukolí usazena. Kolem odpočívadla 
bude upraven terén. Nyní budou 
osloveny firmy pro vytvoření cenových 
nabídek na stavbu „pergoly“ na 
kolejovém podvozku. Tvarem musí 
připomínat historický vagón (foto 
kolejiště na titulní straně). 

Odpočívadlo bude zahrnuto do nové 
naučné stezky, která byla vybrána 
v participativním rozpočtu na rok 2021, 
s připomenutím historie železnice.  

Toto odpočívadlo bude také součástí 
plánované úpravy louky u Výletiště. 
Zde je již funkční workoutové hřiště, 
které je, jak jsem si všiml, hojně 
navštěvované.  Dále se připravuje 
vybudování menší pumptrackové 
dráhy v severním rohu této louky, 
oprava schodů k lesnímu hřišti a 
vybudování nové el. přípojky k boudě 
na Výletišti. Při budování el. přípojky 
bude vystaveno také přípojné místo 
poblíž odpočívadla, kde budou 
osazeny zásuvky pro případné využití 
na akce a zároveň bude protaženo VO 
asi o čtyři lampy směrem k poslední 
oplocené zahradě. Zvažuje se i 
možnost internetového připojení 
prostoru Výletiště. 

Další součástí budou stojany na kola. 
Jednou z dotačních podmínek na 
stavbu cyklostezky Kuřim–Veverská 
Bítýška bylo i umístění parkovacích 
míst pro kola po její trase. Původní 
místo, mimo jiné, bylo u firem mezi 
Kuřimí a Knínicemi. Nakonec 
s umístěním jedna z firem 
nesouhlasila a stojany budou 
po dohodě s investorem (Mikroregion 
Kuřimka) umístěny na louce 
u Výletiště, vedle workoutového hřiště. 

 

STAVBA CYKLOSTEZKY POKRAČUJE 

Výstavba cyklostezky se zdárně posouvá kupředu. Firma PORR odvádí velice 
dobrou práci. Na stavbě pravidelně každý pátek probíhá kontrolní den za účasti 
zástupců mikroregionu, města Kuřimi, naší obce a stavebního dozoru. Pokud 
vše bude pokračovat hladce, bude úsek mezi Kuřimí a Knínicemi, dle sdělení 
zhotovitele, hotov do konce května 2021.  

Zaznamenal jsem pár dotazů na důvod pokládky chrániček v trase cyklostezky 
směrem na Chudčice, ale i od Kuřimi. V úseku od Kuřimi bude vedena optická 
síť do M.K., a dále pak na Chudčice. V kuřimském úseku se navíc pokládají i 
chráničky pro veřejné osvětlení.   
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Při jednom z kontrolních dnů byla prodiskutována možnost změny v projektu 
v úseku konce ulice Mezihoří, po obratiště. Za přítomnosti zástupce Policie ČR 

byla dohodnuta změna v prodloužení obytné 
zóny po obratiště, s vybudováním 
zpomalovacího prahu. Tato část nebude oproti 
původnímu záměru v asfaltu, ale v zámkové 
dlažbě.  Uvedená změna samozřejmě přinese 
zvýšené finanční náklady.                                                                           

 

DĚTSKÉ HŘIŠTĚ BUDE OTEVŘENO 

Dětské hřiště u sokolovny je téměř dokončeno. 
Nyní se čeká na zakořenění travních koberců. 
Dokončoval se poslední hrací prvek – tunel. 
Rozmístěny musí být kamínky pod cvičební 
stroje a upevněn plot.  

Hřiště bude otevřeno v průběhu května. 
                       Jiří Hanák – starosta obce 

 

INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU MORAVSKÉ KNÍNICE 
 

Výpis usnesení z 30. zasedání ZO dne 12.04.2021 – hlavní body jednání 

č. 375/30/21 – ZO bere na vědomí zprávu o hospodaření v obecních lesích 
za 1. čtvrtletí 2021. 

č. 376/30/21 – ZO schvaluje mimořádný příspěvek Mikroregionu Kuřimka ve výši 
59.750 Kč a Smlouvu o poskytnutí mimořádného příspěvku, viz příloha 1, 
Smlouva o poskytnutí mimořádného příspěvku vyvěšena na webu 
www.kurimsko.eu  

č. 377/30/21 – ZO schvaluje, jako zhotovitele zakázky malého rozsahu 
č. 00000071 „Mokřad Kněží stavba“, firmu EKOSTAVBY BRNO a. s., U Svitavy 
1077/2, 618 00 Brno, IČ 469 74 687, za cenu 1.742.502,73 Kč s DPH. 

č. 378/30/21 – ZO schvaluje znění výzvy k výběrovému řízení na zakázku 
malého rozsahu č. 00000072 Oprava komunikace ulice Úvoz, Moravské Knínice. 
ZO schvaluje seznam přímo obesílaných dodavatelů Inženýrské stavby Brno, 
spol. s. r. o., Hudcova 588/70b, 621 00 Brno – Medlánky, IČ:41601645,  MIKO 
Neslovice, s. r. o., Hlavní 38, 664 91 Neslovice, IČ: 07662157, M–SILNICE, a. s., 
Oblastní závod Morava, Hlavní 47, 664 61 Rajhradice, IČ:42196868, SOUKUP 
MILOŠ, s. r. o., Na Láně 708, 664 11 Zbýšov, IČ:29351511, SWIETELSKY 
stavební, s. r. o., odštěpný závod Morava, oblast Brno, Jahodová 494/60, 620 00 
Brno–Brněnské Ivanovice, IČ:48035599, Terra Service CZ, s. r. o., Komenského 
2453, 678 01  Blansko, IČ:29249848, TOPSTAV, s. r. o., U Svitavy 1077/2, 
618 00 Brno–Černovice IČ:46977660  a VHS Břeclav, s. r. o., Lidická 3460/132, 
690 03 Břeclav, IČ 42324149. Dále zastupitelstvo schvaluje výběrovou komisi ve 

http://www.kurimsko.eu/
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složení Jiří Hanák, Ing. Petr Řezníček a Jana Kosíková. Znění výzvy vyvěšeno 
na elektronické úřední desce www.moravskekninice.cz  

č. 379/30/21 – ZO schvaluje zakázku malého rozsahu č. 00000074 „Veřejné 
osvětlení cyklostezky a cyklotrasy I. a II. etapa“ s firmou ign.cz internet s.r.o. 
Havlíčkovo náměstí 653, 679 06 Jedovnice, IČ 03628698, za jednotkové ceny, 
viz příloha č. 2. Zakázka bude zadána dle bodu D vnitřní směrnice pro zadávání 
veřejných zakázek malého rozsahu. 

č. 380/30/21 – ZO schvaluje poskytnutí individuální dotace pro Junák – český 
skaut, středisko Duha Brno, z. s. Moravské Knínice na výdaje spojené s letním 
táborem a činnostmi oddílu a současně schvaluje Veřejnoprávní smlouvu 
č. 5/2021, o poskytnutí individuální účelové dotace z rozpočtu obce Moravské 
Knínice. Dotace byla schválena ve výši 43.000 Kč, viz příloha č. 3 - veřejnoprávní 
smlouva č. 5/2021 vyvěšena na elektronické úřední desce 
www.moravskekninice.cz  

č. 381/30/21 – ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 2/2021, viz příloha č. 4, RO 
2/2021 vyvěšeno na elektronické úřední desce www.moravskekninice.cz  
 

VZPOMENEME 76 LET OD OSVOBOZENÍ ve II. světové válce 

9. května 2021 tomu bude přesně 76 let, kdy byly osvobozeny Moravské 
Knínice. Stalo se tak dne 9. 5. 1945 v odpoledních hodinách. Tento okamžik 
byl zdejšími občany vnímán jako definitivní konec II. světové války, jako 
historický přelom a nový začátek. 

Na znamení úcty a vděčnosti obětem válečných hrůz 
položí starosta obce k památníku padlých za II. světové 
války kytici. Pietní akt pro veřejnost se uskuteční pouze 
v případě dalšího uvolnění protiepidemických opatření a 
občané budou o této slavnosti včas informováni. 

Atmosféru běžných dnů našich občanů, pro které byla 
válka denním chlebem a nechtěnou, avšak nutně 
akceptovatelnou realitou, si dnes dokážeme představit 
jen stěží. Je nutné si jako důrazné memento tyto události 
neustále připomínat, abychom se všichni, globálně, co by lidstvo, z fatálních chyb 
našich předků poučili a vyvarovali se je kdykoliv zopakovat. Je zbytečné válčit, 
je zbytečné prolévat krev, je naprosto nepřípustné jeden druhému sáhnout na 
život, vždyť ten nám byl dán shůry jako křehký dar, a tak je nutné s ním i 
zacházet… 

Na památníku v Koutě jsou vyryta jména padlých v II. světové válce. Je zde také 
jméno Miroslav Kratochvíl. Byl to můj strýc (*1922), kterého jsem nikdy 
nepoznala. Zabila ho střepina granátu, který padl na „kopeček“ před dům č. p. 
42 na dnešní ulici Kuřimské. Donedávna byla naše původní dřevěná vrata 
proděravělá jako cedník. Tyto díry ve vratech byly od střepin z tohoto granátu. 
Jedna ze střepin prolétla střechou až do komory, kde zrovna celá rodina 
scházela do sklepa, aby se ukryla před dělostřeleckou palbou. Strýc šel bohužel 
poslední. Tak moje babička přišla o prvorozeného syna v prvním mírovém dni 

http://www.moravskekninice.cz/
http://www.moravskekninice.cz/
http://www.moravskekninice.cz/
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května 1945. Den vítězství se v Česku po roce 1989 slaví již 8. května, ale 
v Knínicích se devátého ještě umíralo.  

Vzpomínejme tedy… Nejen tichou tryznou u hrobů našich předčasně zemřelých 
předků, ale i nad řádky v knihách sepsanými pamětníky, jejichž řady díky 
uplynutí sedmera desítek let již notně prořídly.                               Jana Kosíková 

 

JAK PŘÍCHOD SVOBODY ZACHYTIL KRONIKÁŘ JOSEF DVOŘÁČEK 

Dne 9. května 1945 v 17 hodin 30 minut hrnuli se rumunští vojáci z Písků, 
z Močidel, z Přední Bukoviny k naší vesničce. Jim vstříc vyšli občané 
s československým praporem a bílou vlajkou. Rumunští vojáci byli s nadšením 
uvítáni, hoštěni obyvatelstvem. Hned nato hrnulo se rumunské a ruské vojsko 
bez přestání po dobu několika dnů přes naši vesnici, protože most u kuřimského 
hřbitova vyhodili Němci do povětří, takže všechno vojsko objíždělo "bílou silnici" 
přes Knínice. 

U nás zůstalo posádkou asi 300 Rumunů až do 15. června 1945. Vojáci pomáhali 
lidem při polní práci, a když tito od nás odjížděli, dostali na cestu koláče, buchty 
a nebyly řídké případy, že při loučení plakali lidé a s nimi i vojáci. 

V druhé světové válce nebylo naše obyvatelstvo ušetřeno od pohrom a hrůz této 
války. Mladí dělníci a studenti byli posíláni na práce do Německa. Mnohý z nich 
se vrátil domů s podlomeným zdravím, neboť tam pracovali 10 - 12 hodin, 
spánku bylo poskrovnu, protože německá města byla dnem i nocí 
bombardována Angličany a Američany, zvláště v letech 1944 a 1945. 

Hned po odsunu Němců z naší vesnice provádělo obyvatelstvo opravy domů, 
mostů, v lesích se sbírala pohozená munice, zbraně a toto vše se odevzdávalo 
v kanceláři Národního výboru, odkud to odváželo naše vojsko. V polích a lesích 
byli pohřbíváni padlí vojáci. Tři rumunští vojáci byli pohřbeni na Píscích 
u modřínové aleje ve společném hrobě. Později jim byl zde postaven pomníček. 

5. května 1946 byl na Píscích u modřínové aleje 
odhalen pomníček třem rumunským vojákům, kteří 
padli poslední dny války v našem katastru a byli zde 
pochováni. Frontasi (svobodník) Mustato Ilie 
z vesnice Ciresov, okres Olt padl asi 50 m jižně 
od společného hrobu, druhý svobodník Michai 
Constantin, Reg. 31. infanterie Vörsat padl v trati 
zvané Tříčtvrtníky u Jinačovic a třetí voják padl také 
poblíž společného hrobu, jeho jméno neznáme - 
doklady nebyly nalezeny. Na pomníčku je nápis 
"Čest rumunským vojínům 1945". 

21. dubna 1951 byli tito vojáci exhumováni a 
pozůstatky převezeny na společné pohřebiště na 
Ústředním hřbitově v Brně, skupina 56 H. 

Pomník obětem II. světové války z naší obce, který je v parku u kostela, byl 
odhalen 9. května 1946. Na pomníku jsou vyryta jména obětí a místo, kde 
zahynuli. 
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ BYLO NETRADIČNÍ 

Z důvodu protipandemických opatření se v loňském roce v listopadu nemohlo 

konat vítání novorozených občánků do společenství obce Moravské Knínice, 

pořádané tradičně již mnoho let v hodovou svatomartinskou neděli u příležitosti 

Dne obce. Pracovnice obecního úřadu proto rozhodly, že naše nové občánky 

obdarují i bez oficiálního vítání v sokolovně. Rodiče 15 dětí, šesti děvčat a devíti 

chlapců, narozených v roce 2020, si chodili na obecní 

úřad jednotlivě. Podepsali se v pamětní knize, kam 

nakreslila opět obrázky paní Vlasta Večeřová. 

Obdrželi malý finanční dárek, pamětní list a hračku.                                          

Jana Kosíková – úřednice obecního úřadu 

ZPRÁVY ZE ŠKOLY 
 

PROBĚHLA KONTROLA ČESKÉ ŠKOLNÍ INSPEKCE 

V pondělí a v úterý 22. a 23. března proběhla na naší škole "Tematická 
inspekční činnost". Dvě paní inspektorky navštívily on-line hodiny 
v různých předmětech 2.–5. ročníku, a to na Skypu a na Google Classroom, 
kde navštívily naše kurzy v učebnách. První třídu vynechaly, protože žáci 
1. ročníku se teprve s tímto způsobem výuky seznamují.  

V závěrečném hodnocení pochválily 
naši práci s dětmi, pochválily práci dětí, 
ocenily podporu žáků se speciálními 
vzdělávacími potřebami, komunikaci 
s rodiči, portfolia žáků, využívání 
kvízů, hodnocení,... 

S čím jsme všechny paní učitelky 
souhlasily, byla připomínka, že 
důležitým krokem ke zlepšení 
distanční výuky na naší škole je 
přechod všech ročníků na společnou 
vzdělávací platformu. Nyní již můžeme 
říci, že celá naše škola pracuje 
s platformou Google Classroom, tedy 

od dubna 2021 se přidali také žáci 1. a 
2. ročníku.  Moc dlouho se takto 
neučili, ale snad to do konce školního 
roku potřebovat nebudou a na nový 
školní rok jsme všichni připraveni, 
kdyby náhodou… 

Na začátku nového školního roku 
probereme s rodiči nových prvňáčků 
všechny instrukce, abychom nebyli 
zaskočeni. 

Česká školní inspekce byla s naší 
prací v distančním vzdělávání 
spokojena.

TESTOVÁNÍ DĚTÍ A ŽÁKŮ 

Od 12. dubna bylo zahájeno na naší škole prezenční vzdělávání. Patříme mezi 
školy s počtem žáků do 75, což znamená, že nastoupily všechny ročníky a 
nemusíme rotovat. Podmínkou vstupu do školy jsou negativní výsledky 
antigenního testu nebo potvrzení o prodělání Covid-19. 
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Tady MŠMT zaspalo, informace ohledně testování byly poslány až ve čtvrtek 
odpoledne, testy jsme obdrželi v poledne. Jak záhy zjistila celá Morava, v testech 
chyběl dostatečný počet stojánků na zkumavky, tak vyráběl stojánky, kdo mohl.  

I toto jsme zvládli. 

První testování proběhlo v prostorách sokolovny. Přesto se zde sešlo v jednu 
chvíli dost dětí a rodičů, kteří dětem pomáhali. Po vyhodnocení jsme přijali 
nabídku paní MUDr. Martiny Ondrové s radou a pomocí. 

Další testování již proběhlo v suterénu obecního úřadu. Paní doktorka děti 
motivovala zajímavým příběhem o kosmonautech a byla jim nápomocna 
při testování. Kdo si troufnul, tak se otestoval sám.  

Po dohodě také dáváme rodičům možnost otestovat sourozence v mateřské 
škole nebo základní škole najednou. 

Uvádím jeden z několika mailů, které jsme obdrželi:  

Dobrý den, paní ředitelko, dobrý den, paní učitelko,  

chtěla jsem Vám moc poděkovat (v danou chvíli sice za sebe, ale pevně věřím, 
že vyjádřím názor většiny rodičů), jak jste se s náročnou situací, před kterou jste 
byly aktuálním nařízením naší vlády postaveny, výborně popasovaly – jak jste to 
v to pondělí měly výborně naplánované a zorganizované. Vůbec si nedokážu 
představit ten stres, který tomu musel předcházet, aby vše (zvláště v tomto 
období, kdy jsou u řady lidí zasaženy základní jistoty a nervy jsou mnohdy 
takříkajíc na pochodu) tak dobře "klaplo". 

Opravdu, moc díky za Vaši práci a samozřejmě i za práci celého Vašeho 
kolektivu. 

Proto i s povděkem kvituji iniciativu p. Ondrové, kterou osobně chápu jako velkou 
pomoc Vám, učitelům, i nám, rodičům. Erudovanějšího člověka bychom za dané 
situace v naší obci těžko hledali... 

Ještě jednou moc díky za vše, co pro naše děti děláte. 

 

NÁVRAT ŽÁKŮ NA PREZENČNÍ VÝUKU 

Žáci, kteří přišli po dlouhém distančním vzdělávání opět do školy, se rychle 
zadaptovali a jedou plnou parou vpřed. Je vidět, že jim kamarádi opravdu 
chyběli, některým i škola.  

V rámci projektu Šablony II. máme pro děti připravené barvení – potisk triček 
pro všechny žáky školy a zapojí se také děti z mateřské školy.  

Máte někdo z rodičů možnost sehnat bílá trička pro děti i žáky? Dodáme 
informaci o počtu kusů a velikostech. Bude to krásná vzpomínka na letošní 
nesnadný školní rok. Chceme si ten čas, který nyní společně s dětmi i žáky 
strávíme, prožít v klidu a pohodě. 

 

V době, kdy budete číst tyto řádky, budeme mít za sebou již i zápis do první třídy 
a začíná chystání na zápis do mateřské školy. Z důvodu epidemiologických 
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opatření proběhne opět elektronicky a na den 13. 5. 2021 je vypsán na webových 
stránkách časový rozpis na odevzdávání žádostí o přijetí do mateřské školy. 

Už také chystáme vybavení do nových tříd základní školy i do malé třídy 
pro mateřskou školu v sokolovně. 

 

NABÍDKA PRÁCE 

V novém školním roce od 1. září 2021 přijme ZŠ a MŠ Moravské Knínice 
pracovníky na tyto pozice: 

1. učitelka na 1. stupeň ZŠ 

2. učitelka mateřské školy – 1 úvazek 

3. učitelka mateřské školy – 0,5 úvazku 

4. vedoucí školního stravování – kuchařka 1 úvazek (výhoda vyučená 
kuchařka) 

5. kuchařka/školnice pro sokolovnu: (3 h kuchařka na výdej stravy a 
školnice 6 h)  

Pracovní doba: 6:45 -16:15 h včetně přestávky 30 min na oběd. V sokolovně se 
třeba mohou domluvit dvě kamarádky a po týdnu se střídat na dopolední a 
odpolední směnu. Obě profese se však během dne prolínají.  

Životopisy posílejte na mail: info@zs-kninice.cz: 

 

SBĚR STARÉHO PAPÍRU 

V prvním týdnu v květnu proběhne opět sběr starého papíru do kontejneru vedle 
školy (3. 5. bude kontejner přistaven, 7. 5. se bude odvážet). Tak nespalte 
všechno s čarodějnicemi, nechejte trošku na dobrý skutek pro školu. 

Krásné májové dny.                       Mgr. Hana Burianová – ředitelka základní školy 

 

 

UDÁLOSTI ZAZNAMENANÉ V KRONICE OBCE 
 

TŘICET LET OD ZNOVUNABYTÍ SAMOSTATNOSTI OBCE  

Rok 2005 

Na jednání obecního zastupitelstva byla vedením obecní kroniky pověřena 
od 1. ledna 2005 Mgr. Lenka Špačková. 

 

Úvodní zápis kronikářky 

Novou obecní kronikářkou jsem byla jmenována při vernisáži výstavy 
„Od podzimu do jara“ dne 24. března 2005. 

mailto:info@zs-kninice.cz
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Poznámka kronikářky: 

Tuto práci jsem převzala po panu Josefu Helánovi, který kroniku vedl od roku 
1977, a jeho písmem je v ní psáno 327 stran. Byl knínickým rodákem, zajímal se 
o historii, znal místní reálie, přírodu, nářečí. Věřím, že mi v této funkci pomůže 
můj vztah k obci a odbornost, kterou jsem získala svým studiem. 

Pan kronikář Helán dopsal poslední stránku kroniky a popřál svému nástupci 
hodně úspěchů. K našemu setkání však bohužel nedošlo. Pan Helán zemřel 
v předvečer předání obecní kroniky dne 23. března 2005.         Lenka Špačková 
 

Hospodaření obce skončilo přebytkem, příjmy v roce 2005 činily 8.243.897 Kč a 
výdaje 7.554.132 Kč. V roce 2005 se počítalo s využitím finanční rezervy 
na pokrytí rozpočtových výdajů, ale vzhledem k dobrému hospodaření nemusela 
být tato rezerva využita. Obec v tomto roce realizovala řadu investičních akcí, 
které přispěly především ke zlepšení vzhledu obce. 

Přístavba školní kuchyně 

V letních měsících byl realizován projekt „Přístavba mateřské školy“. Jednalo se 
o přístavbu zázemí školní kuchyně. Zakázku získala firma Kros stav a.s. 
(s nabídkovou cenou 919.034 Kč) s tím, že vodoinstalační, topenářské a 
elektroinstalační práce byly zadány místním firmám. Práce na přístavbě MŠ byly 
zahájeny 20. června a 9. září byla provedena kolaudace. Budova MŠ byla 
rozšířena směrem do zahrady přístavbou o rozměrech 6 x 7 m, do níž byla 
umístěna šatna zaměstnanců, sklad, kancelář a sociální zařízení. Úklidová 
komora a místnost pro hrubou přípravu zeleniny se nachází ve stávajících 
prostorách. Touto stavební úpravou byla budova školky (postavená v 60. letech 
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20. stol.) upravena podle dnešních požadavků a norem. Celkové náklady 
na přístavbu, vnitřní a terénní úpravy převýšily 1.000.000 Kč. 

Další etapou zlepšování komunikací v obci bylo vybudování chodníku v Dolní 
brance. Po léta se zde chodilo po kraji vozovky. Situaci komplikovalo to, že 
v době budování chodníku tudy vedla objízdná trasa, a proto zde byl značný 
provoz. Pro stavbu chodníku a odstavných stání pro motorová vozidla byla 
vybrána firma Ekodlažba s.r.o. s nabídkovou cenou 2.378.554 Kč. Práce byly 
zahájeny 3. října, a vzhledem k nepříznivému počasí byly ukončeny v tomto roce 
u domu č. p. 81. 

V druhé polovině měsíce května byla provedena oprava dřevěného mostku 
přes potok Kuřimku v ulici Na Hrázi. Pan Josef Janda vyměnil poškozený trám a 
celá konstrukce byla ošetřena nátěrem. Na jednání s firmou Inženýrské 
konstrukce a stavby, která stavěla nový most přes Kuřimku na silnici II/386, byla 
dohodnuta úprava mostu v Mezihoří. Pomocí těžké techniky byla uvolněna část 
původní betonové hráze a uvolněn průtok vody. Bylo rozebráno 5,5 m3 betonu 
vyztuženého silnými ocelovými pruty. Ukázalo se, že dno potoka bylo tlakem 
vody vymleté až k základům mostu, a hrozilo tedy poškození konstrukce mostu.  

Nové veřejné osvětlení bylo instalováno v Uličce a v ulici Vinohradské. Starý typ 
osvětlení se již nevyplatí opravovat z důvodu vysoké energetické náročnosti. 
Průběžně byly prováděny nátěry kovových konstrukcí a stožárů veřejného 
osvětlení. 

Na zasedání zastupitelstva obce byla schválena vyhláška č. 2/2005, požární řád 
obce, a vyhláška č. 3/2005, stanovení podmínek k zabezpečení požárníc 
ochrany při akcích, kterých se zúčastňuje větší počet osob. V obci je vytvořena 
devítičlenná jednotka dobrovolných hasičů. 

Patrně nejsledovanější akcí roku byla rekonstrukce mostu přes Kuřimku. 
Na několik měsíců se totiž zkomplikovala dopravní situace v obci i v okolí. 
Od 11. srpna došlo k uzavření silnice Moravské Knínice–Kuřim a doprava byla 
vedena objížďkou ulicí Dolní branka s napojením na silnici II. třídy Kuřim–Tišnov.  
Nebylo to příliš šťastné řešení a vedení obce na možná rizika spojená s trasou 
objížďky upozorňovalo. Silnice od obce ke křižovatce na silnici Kuřim–Tišnov je 
úzká (4,60 m), takže se tu jen s obtížemi vyhnuly např. autobusy. Navíc na „bílé 
silnici“ nerespektovali řidiči omezení rychlosti a zákaz předjíždění, důsledkem 
čehož bylo několik dopravních nehod. Práce na výstavbě mostu zajišťovala firma 
Inženýrské konstrukce a stavby z Olomouce, která zaměstnávala také dělníky 
ze Zakarpatské Ukrajiny. 

Stavební činnost trvala tři měsíce. Starosta obce celý průběh stavby zachytil ve 
fotodokumentaci. Zpočátku se zdálo, že práce postupují jen pomalu, dlouho 
trvalo především založení stavby. Základem nového mostu je 10 pilotů (5 + 5), 
které byly vrtány speciální vrtnou soupravou o průměru 60 cm do hloubky 
8 metrů. Do vyvrtaných děr se pod tlakem napustila betonová směs a pomocí 
vibrátoru sem byla zatlačena svařená ocelová armatura. Celkem bylo 
spotřebováno 100 m3 kvalitní betonové směsi a 5 tun betonářské oceli.  

Pro veškerou dopravu byl most otevřen 15. listopadu. 
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 Oprava mostu mezi Kuřimí a Knínicemi                     

 

Zastupitelstvo obce schválilo navrhované umístění plánované trasy rychlostní 
silnice R43 dle zpracované vyhledávací studie. Trasa opouští již částečně 
připravený terén a u naší obce se vzdaluje o 120 m od obce východním směrem. 
Je to pro naši vesnici jistě řešení výhodnější, zastupitelstvo obce však přesto 
trvá na vybudování zemního valu, který by chránil obec před nepříznivými vlivy, 
zvláště hlukem. 

Kulturní, společenské a sportovní akce 

Nový rok 2005 byl přivítán slavnostním ohňostrojem u kaple sv. Cyrila a 
Metoděje.  

V neděli 9. ledna se zorganizovala v naší obci tříkrálová sbírka. Celkový výtěžek 
sbírky činil 22.340 Kč. 

Obec pořádala 15. ledna tradiční obecní ples. K tanci hrála skupina Nova Band. 
Předtančení ve stylu country předvedly děti ze základní školy. Výtěžek z plesu 
ve výši 15.000 Kč byl věnován na humanitární pomoc lidem postiženým vlnou 
tsunami v jihovýchodní Asii. 

Tradiční ostatky se konaly 5. února. Nejdříve obcí prošly maškary a večer začala 
pravá ostatková zábava s pochováváním basy. Druhý den se v sokolovně sešli 
ti nejmladší. Dětský maškarní karneval připravili rodiče dětí ZŠ Moravské 
Knínice, všichni se pobavili při hrách, soutěžích i tanci, nechybělo ani 
občerstvení. 

9. března se uskutečnila beseda cestovatele Honzy Vlasáka nazvaná 
„Po stezkách albánských oslů“, po níž následovala autogramiáda cestovatelovy 
nové knihy. 
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Velikonoce byly v roce 2005 na akce velice bohaté. Myslivecká společnost 
Sychrov pořádala III. ročník závodů v brokové střelbě na vysoké věži 
„Velikonoční beránek“ a TJ Sokol Moravské Knínice připravila I. ročník 
velikonočního turnaje v badmintonu „Miňon Cup“. Zúčastnilo se 16 hráčů a 
hráček.  

 Škola vysadila svoji lípu na ulici Kuřimské 

 Již po sedmnácté se uskutečnil první květnový den turistický pochod „Jdeme na 
chrousty“. Za nádherného počasí se více než stovka účastníků vypravila 
z Moravských Knínic do Chudčic, přes Mečkov k hradu Veveří. Zde byl krátký 
odpočinek. Nazpět vedla cesta novu lávkou přes Brněnskou přehradu (stojí na 
místě mostu zničeného za 2. světové války), Junáckou louku, Zouvalku a dále 
oborou k Batelovu a k myslivecké chatě. Účastníci pochodu zde nalezli 
občerstvení, na děti čekaly soutěže a také hlavní úkol, totiž najít co nejvíce 
chroustů. Vyrobil je pan Jiří Hanák. 

Obecní úřad připravil ve spolupráci s knínickými skauty připomínku 60. výročí 
konce 2. světové války. Položili kytice a skauti za každého padlého občana 
zapálili svíci. 

21. května uspořádal Sokol Moravské Knínice III. ročník turnaje v pétanque  
„Knípek Cup“. Na tenisových kurtech se sešlo rekordních 13 dvojic.  

27. 5. se uskutečnil oddílový závod moderních gymnastek Sokola M. Knínice. 
Děvčata po celý rok připravovala bývalá ředitelka ZŠ paní Jana Halouzková. 
Dívky soutěžily ve třech kategoriích a na závěr předvedly společnou skladbu se 
stuhami a obručemi. 

V rámci Dne dětí byl pořádán jubilejní X. ročník atletického čtyřboje a knínického 
kolečka. Soutěžilo se v běhu na 25 a 50 m, v hodu kriketovým míčkem, ve skoku 
dalekém a vysokém. Je vidět, že tato akce postupně získala renomé, protože se 
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sešlo 45 malých sportovců ve věku od 3 do 15 let, a to nejen místních, ale i 
přespolních z Lomničky, Kuřimi, Veverské Bítýšky a Malhostovic. 

Již tradičně přilákal 18. června řadu diváků III. ročník hudebního festivalu Knínice 
2005. V pěkném prostředí na Výletišti tentokrát vystoupili Karel Macálka, Michael 
Vašíček a Tomáš Jedlička, ruský akordeonista Mgr. Nikolaj Petruk, cimbálová 
muzika Tomáše Zouhara a Pavel Helan s vokálním kvartetem Alba Mons. 
Slovem provázel Jiří moravský Brabec. 

Další sportovní akcí byl III. ročník fotbalového turnaje žáků „O putovní pohár 
starosty obce“ (25. 6.). Zúčastnili se čtyři mužstva – FC Veverská Bítýška, Sokol 
Deblín, AC Lelekovice a SK Moravské Knínice. Putovní pohár vybojovali kníničtí 
hráči. 

3. ročník fotbalového turnaje – vítězný tým 

Na svátek sv. Cyrila a Metoděje sloužil místní rodák pan děkan František Šrámek 
mši u kaple zasvěcené slovanským věrozvěstům.  

Ve stejný den pořádala Myslivecká společnost Sychrov střelecký den na střelnici 
na Čihadle. 

Markétské hody se konaly za parného počasí ve dnech 16. a 17. července. 
Hlavním stárkem byl Martin Kšica. Zúčastnilo se 13 párů, k tanci hrály dechová 
hudba Lácaranka z Kobylí a cimbálová muzika Zádruha z Dolních Bojanovic. 

Dokladem toho, že lidová hudba a tradice mají oblibu i u mladé generace, bylo 
setkání v sobotu 13. srpna. Na místním fotbalovém hřišti bylo nejprve sehráno 
přátelské fotbalové utkání mezi kapelou Lácaranka a knínickými stárky a 
stárkami. Večer se pak milovníci folklóru setkali pod hodovou májí, kde k tanci a 
poslechu hrála Varmužova cimbálová muzika z Mistřína. 
 

Do kroniky obce zapsala kronikářka Lenka Špačková – opsala Yveta Cibulková 

Foto František Kšica 
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KALENDÁŘ AKCÍ 
 

PÁLENÍ ČARODĚJNIC ODLOŽENO 

Tak jako v loňském roce bude obvyklé pálení čarodějnic u rybníka pod kaplí 
nahrazeno akcí OSLAVA LETNÍHO SLUNOVRATU, kterou uspořádá 
Sdružení knínických rybářů koncem měsíce června. Bližší údaje budou 
známy po dalším rozvolnění.                                    Jiří Helan – knínický rybář 

 

NA „CHROUSTY“ SE LETOS OPĚT VYRAZÍ POZDĚJI 

Turistický pochod Jdeme na chrousty, na jehož 33. ročník jsme měli vyšlápnout 
tradičně 1. května, se opět nekoná z důvodu pandemických opatření. Akce bude, 
tak jako v loňském roce, přesunuta na poslední červnový víkend. Jestliže dojde 
k dalšímu uvolnění protiepidemických opatření, pochod se uskuteční 
pravděpodobně v sobotu 26. června 2021. Plakát a pozvánky budou včas 
zveřejněny.                   Jiří Hanák – starosta obce 

 

 Hana Bravencová, Romana Helanová, Jana Kosíková – organizátorky akce 
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1. SKAUTSKÝ ODDÍL MORAVSKÉ KNÍNICE 

duben 2021 

Ukliďme Česko (a Moravské Knínice) 
Jak se již pomalu stává v našem 
oddíle tradicí, organizujeme 
v dubnu sbírání odpadků a úklid 
nejbližšího okolí naší obce v rámci 

celostátní akce Ukliďme Česko. Kvůli 
koronavirovým opatřením jsme letos akci 
uspořádali pomocí pytlomatů, ze kterých si každý 
dobrovolník mohl vyzvednout koš na sbírání. 
Organizace se perfektně zhostila Terka, děkujeme 
jí, obci za svoz odpadů a všem dobrovolníkům, 
kteří se zapojili. 

Program na dálku 
Dále pokračujeme ve zprostředkovávání 
skautského programu našim členům za pomoci 
videí, stezek a stanovišť. Aktuálním tématem na 
konci dubna je Pěstování a zahradničení. 
Doufáme, že se zapojí více našich členů, protože 
pozorujeme úbytek zájmu. 
 
Termíny táborů 

                                                Opět doufáme, že se budou moci letní tábory 
uskutečnit. Níže uvádíme termíny táboru mladších členů v Podolí a starších 
členů v Bohuslavicích u Nové Říše. Předběžný zájem můžete vyjádřit i na email:  

vaclav.gabriel@gmail.com 
 

1) Tábor Podolí (3.-10. července 2021) 
Tábor pro nováčky a mladší členy do osmi let.  
Místo konání: střediskové tábořiště Podolí  
Vedoucí tábora: Ivo Císař – Kačer 
Kontakt na vedoucího: cisarivo@seznam.cz telefon: 606 811 900 
Předběžná cena: 1.600 Kč/osoba 

2) Tábor Bohuslavice u Nové Říše (14.-28. srpna 2021)  
Druhý tábor je určen pro starší členy od osmi let. Uskuteční se v krásné krajině 
na pomezí Vysočiny a Jihočeského kraje.  
Místo konání: tábořiště blanenského střediska u obce Bohuslavice  
Vedoucí tábora: Eliška Špačková – Líza. Předběžná cena: 3.500 Kč/osoba     

Adam Špaček – skaut 
 

 
ZPRAVODAJ OBCE MORAVSKÉ KNÍNICE DUBEN 2021 – periodický tisk územního 
samosprávného celku * Ev. č. MK ČR E 23928 * ročník 29 * vychází 1x měsíčně * vydává Obec 
Moravské Knínice* cena ZDARMA * náklad 380 ks* Tisk: Tiskárna Brázda, Hodonín * Zasílání 
příspěvků: mkninice@volny.cz. Zpravodaj také na www.moravskekninice.cz. Redakce si 
vyhrazuje právo podle potřeby krátit příspěvky, popř. upravit rozměr článku nebo fotky. 

Uzávěrka příspěvků na KVĚTEN je 17.05.2021 08:00  
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